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Protokoll fört vid pensionärsrådets 
sammanträde den 14 oktober 2014 

Förvaltningen, Telefonvägen 30, Besöksrum 1 

Kl. 10.00-11.30 

 

Närvarande 

Marianne Svensk ordförande PRO 

Kerstin Svenson vice ordförande SPRF 

Eiwor Arthursson ledamot  PRO 

Valter Lund   ledamot  PRO 

Lars Åsberg  ledamot  SPF 

Rolf Lindquist   ledamot  SPF  

Bertil Wretlund         ersättare           PRO 

Bertil Andersson ersättare PRO 

 

Förvaltningen 

Yvonne Goldberg avdelningschef förskola och äldreomsorg i egen regi 

Ingrid Widebäck  avdelningschef för social omsorg 

Anneli Rydström  sekreterare 

Förhinder 

Gunnar Carlsson ersättare SPF 

Bo Almén  ersättare SPF 

 

Dag för justering 2014-10-16 

Sekreterare 

Justerat  

Marianne Svensk  Bertil Andersson 

Ordförande   Godkänt via e-post 
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§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordföranden hälsade välkommen till dagens sammanträde och förklarade mötet 

öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 3. Utseende av justerare 

Marianne Svensk och Bertil Andersson utsågs att justera dagens protokoll. 

 

§ 4. Anmälan av protokoll 
 

Pensionärsrådet 2014-09-16 

Följande justeringar och kommenterar gjordes. 

 

§ 5. Anmälan av protokoll 

Bertil Andersson tog upp att träd fortfarande skymmer anvisningsskyltarna. Anneli 

återkopplar till avdelningen för samhällsplanering för åtgärd. 

 

§ 6. Ärenden till stadsdelsnämnden  

Anneli informerade om att den trasiga badstegen vid Örnsbergsbadet ska vara 

åtgärdad. 

 

§ 8 Rapport från förtroenderåden 

Nästa förtroenderådsmöte på Fruängsgårdens servicehus var inte den 18 september 

utan den 16 september. Den 18 september var det kaffeträff för de boende.  

 

§ 9. Övriga frågor 

Eiwor Arthursson har uppmärksammat att det är popplar och inte pilträd som 

skymmer skylten vid busshållplatsen på Gröndalsvägen 112.  Anneli Rydström 

rapporterade att förvaltningen återkommer med svar om vem som ansvarar för att 

åtgärda detta beroende på om träden står på fastighetsmark eller kommunens mark.   

 

I övrigt godkändes protokollet och lades till handlingarna.  

 

Rådet för funktionshinderfrågor 2014-09-11 

§ 6 b) Tillgänglighetsinventeringen. Pensionärsrådet tycker det är bra att 

tillgängligheten i stadsdelens centrum inventeras, men undrade vad man 

menar med att Västertorps centrum är ett långsmalt centrum. 

 

I Västertorp ligger butikerna inte samlade i ett centrum, utan det är i huvudsak 

små butiker längs en gata. I stället ska man tillgänglighetsinventera 

Aspuddens centrum, förklarade Ingrid Widebäck. Pensionärsrådet menar att 

det inte är någon större skillnad mellan dessa centrum, då butikerna i 

Aspuddens centrum också i huvudsak ligger längs en gata.  

 

Stadsdelsnämndens protokoll 2014-09-18 

Pensionärsrådet frågade var Hotell Metro ligger. Ingrid informerade om att det 

är ett asylboende som ligger i Västberga och som tidigare hette Hotell 

Västberga.  
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Rådet undrade om vad skillnaden är mellan palliativ vård och palliativ vård i 

livets slutskede. Palliativ vård är den omslutande/hela vården som den äldre får 

t.ex. på vård- och omsorgsboende. Palliativ vård i livets slutskede är den 

palliativ vård som ges under den enskildes sista tid i livet. Läkaren har då haft 

ett brytpunktssamtal. Föreslogs att vi tar upp denna fråga med Agneta 

Blomkvist, MAS, vid nästa tillfälle som hon kommer till pensionärsrådets 

sammansträde.  

 

Kommunstyrelsens pensionärsråd 2014-09-16 

§ 12. Remiss om motion av Ann-Margarethe Livh (V) om stadens skyldigheter 

att leva upp till rättigheterna som gäller finskt förvaltningsområde. 

 

Pensionärsrådet frågade vad som menas med finskt förvaltningsområde.  

Förvaltningen informerade om att Stockholm stad ingår i det finska 

förvaltningsområdet vilket ger sverigefinnar särskilda rättigheter som förskola 

och äldreomsorg på finska.  

 

Finnar, judar, romer, samer och tornedalingar har funnits i landet under en 

mycket lång tid. Så även i Stockholm. Dessa grupper har idag status som 

nationella minoritetsgrupper med särskilda rättigheter. Dessa rättigheter 

regleras i Lagen om nationella minoriteter och minoritetsspråk 

(Minoritetslagen). Minoritetslagens viktigaste områden är rätten till språk och 

kultur, information och delaktighet. Med finskt förvaltningsområde avses de 

kommuner och landsting i Sverige där de finskspråkiga invånarna 

(sverigefinnarna) har vissa lagstadgade språkliga rättigheter.  

 

§ 13. Remiss av Rekommendation att teckna avtal med Stockholms läns 

landsting om ett regionalt kunskapscentrum för utveckling av den palliativa 

vården och omsorgen i länet.  

 

Liksom KPR tillstyrker också pensionärsrådet förslaget om ett Palliativt 

kunskapscentrum. 

 

§ 5.     Aktuell information från förvaltningen 

Yvonne Goldberg informerade om att avdelningens utförarchefer inom 

äldreomsorgen haft planeringsdag där man bl.a. diskuterat behovet av fortsatt 

kompetensutveckling inom områdena demens, äldres psykiska hälsa och vård i 

livets slutskede. 

 

Pensionärsrådet tog upp att det finns äldre demenssjuka som bor hemma och 

som inte själva vill eller förstår att de skulle behöva flytta till ett demensboende 

Pensionärsrådet undrade hur detta hanteras.  

 

Förvaltningen svarade att äldreomsorgen kan ge stöd, hjälp och försöka 

motivera den enskilde att flytta, men man kan inte tvinga någon äldre att flytta 

från sin bostad, då det inte finns någon sådan tvångslagstiftning inom 

äldreomsorgen.  
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Inom den kommunala hemtjänsten finns ett demensteam, som har särskild 

kompetens inom demensområdet. Dagverksamhet kan också vara ett bra stöd.  

Det är också viktigt att all personal har kompentens inom demensområdet och 

det är därför äldreomsorgen särskilt prioriterar kompetensutveckling inom detta 

område.  

 

Hemtjänsten möter också allt fler personer med psykisk ohälsa och det är 

viktigt att personalen har kompetens för att på bästa sätt bemöta och ge ett bra 

stöd till dessa personer. 

 

Yvonne berättade också att Trekantens servicehus och Axelsbergs vård- och 

omsorgsboende har ”Ungdomsanställningar”, som finansieras av Jobbtorg. 

Personerna är upp till 29 år, arbetslösa och får en anställning i sex månader eller 

i ett år. Enhetscheferna tycker att det fungerar bra och att det är en bra idé för 

att få yngre personer intresserade av att arbeta inom äldreomsorgen. 

 

Pensionärsrådets frågor och synpunkter 

Trygghetslarm 

Lars Åsberg tog upp att på Fruängsgårdens servicehus fungerar inte 

trygghetslarmen i korridorerna. Yvonne tar upp frågan med enhetschefen för 

närmare undersökning.  

 

Rolf Lindquist lyfte fråga kring säkerhet gällande trygghetslarm och IP-

telefoni. Rådet undrade också vad det kostar för den enskilde att ha ett 

trygghetslarm.  

 

Ingrid informerade om att stadens trygghetsjour successivt håller på att byta ut 

de gamla trygghetslarmen till digitala larm. I dag testkörs larmen en gång om 

dagen, vilket kunden får betala för. Införandet av digitala larm innebär att 

testköring görs en gång per timme och är kostnadsfri. 

 

Månadsavgiften för trygghetslarm är 119 kr (2014). Det behövs ingen 

biståndsbedömning för att få ett trygghetslarm, utan den enskilde kan ansöka 

som trygghetslarm direkt till trygghetsjouren.    

 

Axelsbergs seniorboende, 43:an 

Rolf Lindquist lyfte åter igen upp frågan om att lägenheterna i seniorboendet 

står tomma och att det inte händer något, vilket är mycket beklagligt. 

Pensionärsrådet beslöt att ordförande tar fram förslag på skrivelse om detta 

problem, som ställs till Micasas VD. 

 

§ 6.  Ärenden till stadsdelsnämnden 2014-10-23 

 

Ärende 2: Medborgarförslag – hundrastgård vid Nybohov 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter men förstår om det behöver sättas upp 

30-skyltar i området då det finns många barn där. 
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Ärende 3: Medborgarförslag om att prioritera parkområde vid Västertorp 

Pensionärsrådet anser att det är viktigt att behålla stadsdelens grönområden när 

det byggs nya bostäder.  

 

Ärende 7: Utegym i Fruängen 

Pensionärsrådet är positiv till utegym, men anser också att det är viktigt att 

utvärdera hur befintliga utegym fungerar och om de är tillgängliga för 

äldre/passar äldres behov, innan nya utegym anläggs.  

 

Ärende 8: Förslag om anläggande av fler badplatser i Trekanten 

Pensionärsrådet är också positiv till fler badplatser. Det är viktigt att 

badplatserna görs tillgängliga för äldre och personer med funktionshinder, t.ex. 

genom att det finns en ramp med räcke/ledstång vid badplatsen för att på ett 

tryggt sätt ta sig i och upp när man badar.   

 

Ärende 12: Förlängning av avtal rörande drift av Fruängsgårdens 

servicehusrestaurang samt leverenser av heldygnskost 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

 

§ 7. Rapport från förtroenderåden 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Det kom ca 20 personer till 

”räkfrossan” på Trekantens servicehus den 8 oktober. Det var mycket gott, fint 

dukat och trevlig samvaro. Nästa förtroenderådsmöte är den 17 november. 

 

Kransen-Åsens förtroenderåd, Bertil Andersson: Den 23 oktober ordnar 

förtroenderådet i samarbete med hemtjänsten sopplunch för äldre i området. 

 

Fruängsgårdens förtroenderåd, Valter Lund: Förtroenderådet har möte den 16 

oktober. På lördag är det kaffe med underhållning. 

 

Axelsbergs seniorboende, Rolf Lindquist: Seniorboendet har fått en ny Micasa 

värd. På Axelsbergs seniorboende samarbetar Micasas värd, Kyrkan, SPF, PRO 

och seniorboendets boråd.  

 

§ 8. Övriga frågor 

Valter Lund tog upp att trappan vid Fruängens vårdcentral behöver sopas från 

löv, som gör trappan hal. 

 

Förvaltningen svarade på fråga om vad som gäller för handikapplatserna vid 

parkeringen på Telefonvägen 30. Enligt fastighetsägaren ska avgift betalas. 

Valter har dock uppmärksammat att skylten med avgift vid handikapplatserna 

nu är övertejpad. Anneli undersöker detta närmare och återkommer med svar. 

 

§ 9. Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 18 november start med förmöte  

kl. 9.00. Lokal: Förvaltningen, Besöksrum 1, plan 9. 
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§ 10.   Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade alla och förklarade därmed sammanträdet avslutat. 

 


